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В статье рассматриваются особенности контрабанды наркотического средства ДМТ (диметилтриптамин) в напитке аяуаска. Приводится 
описание состояния человека после его употребления. Описываются внешний вид напитка, его физико-химические свойства и воздействие 
на организм человека. Дается характеристика личности контрабандиста. Предлагается обязательное количественное определение 
наркотического средства в сухом остатке. В самом напитке аяуаска содержание наркотика может быть незначительным, однако из-
за отсутствия методик по количественному определению ДМТ и из-за несовершенного законодательства количество наркотического 
средства рассчитывается как количество сухого остатка. В сухой остаток помимо наркотического средства входят многие неорганические 
наполнители. Даются рекомендацию по предотвращению случаев контрабанды ДМТ. В частности, предлагается проводить профилактические 
мероприятия по разъяснению особенностей пребывания в странах Южной Америке, в особенности — в Перу.
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The article discusses the features of smuggling of the drug DMT (dimethyltryptamine) in the ayahuasca beverage. A description of the human 
condition after its use. Describes the appearance of the drink, its physico-chemical properties and effects on the human body. The criminalistic 
characteristic of the smuggler’s personality is given. The proposed quantitative determination of the drug in the dry residue. This proposal is due to 
strict control measures for the drug dimethyltryptamine in Russia. In the Ayahuasca drink itself, the content of the drug may be insignifi cant, howev-
er, due to the lack of methods for quantifying DMT and due to imperfect legislation, the amount of the drug is calculated as the amount of dry resi-
due. The dry residue in addition to the drug includes many inorganic fi llers. A recommendation is given to prevent the occurrence of DMT smuggling. 
To this end, it is proposed to carry out preventive measures to explain the peculiarities of staying in the countries of South America, especially Peru. 
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